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Abstract: Minimally invasive therapy and biotherapy are two tendencies of medicine in the 21 th century. It is minimally inva鄄
sive with exact fixing and therapy，few pains and fast recovery. By the host defence mechanism and biologicals, containment of tumor
and decreasing recurrence will help us improve the quality of patients'lives. The following are the megatrends of minimally invasive
therapy in the 21 century： 1. Combined therapy of minimally invasive therapy and other muti-subjects. 2. Radical cure of minimally
invasive therapy in oncology；3. Therapy with rationality and human nature. New mode of minimally invasive therapy combined with
biotherapy is expected as an important ingredient of oncotherapy in the 21 century.
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肿瘤微创治疗与多学科综合治疗

吴沛宏
(中山大学附属肿瘤医院影像与微创介入中心，510060)

摘要：微创医学和生物医学已成为 21 世纪医学发展的两大趋势和热点，微创治疗精确定位、精确治疗，创伤小、

恢复快、痛苦轻,疗效确切。 继以全身水平的生物基因治疗和分子靶向治疗,通过肿瘤宿主防御机制或生物制剂的作

用以调节机体自身的生物学反应,抑制或消除肿瘤，减少了肿瘤的复发，改善了患者的生存质量。 肿瘤微创治疗与多

学科综合治疗的特点主要体现在以下三个方面：（1）肿瘤微创治疗与多学科的联合应用；（2）根治性肿瘤微创治疗；

（3）人性化、理性化治疗。 微创治疗联合生物治疗和分子靶向治疗的新模式将成为新世纪肿瘤治疗的重要组成部分。
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MINIMALLY INVASIVE THERAPY
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